



တၢ်မၤဆူၣ်ဒီးတၢ်ဖျိဆိတၢ်ဖဲအသးန့ၣ်တပျဲ

တၢ်မၤဆူၣ်ပုၤတဂၤလၢလၢကဖျိအသးမ့ၢ်တၢ်ကမၢ်က့ၣ်မ့ၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်ကလံာ်တခါလၢအိးစံၣ်တြၢလယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢအိးစံၣ်တြၢလယါအပူၤ,ပုၤကညိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သဘူၤလၢမ့ၢ်အကဖျိသးခါတဖျိအသးဘၣ်ခါန့ၣ်လီၤ,ညိန့ၣ်န့ၣ်,ပုၤတဂၤအသးန့ၣ်ကဘၣ်တလၢက့ၣ်၁၈န့ၣ်လၢအကန့ၢ်ဖျိအသး
ပျဲတၢ်ဘျဲသဲးန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤပုၤတဂၤလၢအသးန့ၣ်တလၢက့ၣ်၁၆န့ၣ်ဖျိအသးသ့,ဘၣ်ဆၢကလိၣ်ဘၣ်က့ၣ်ဘျိတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤကဘၣ်အၢၣ်လီၤလၢကဖျိအသးလၢအတအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်သန့မ့ၢ်တၢ်က့ၣ်တရံးအယိဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်က့ၢ်န့ၢ်တၢ်ကဖျိသးတခါ,မ့ၢ်ပုၤခံၣ်လၢအၢၣ်လီၤဖဲဒၣ်လၢတၢ်သဘူၤအပူၤလၢအကဖျိအသး,လၢအလီၤဆိဒီးတၢ်ဖျိအသးလၢတၢ်ဆိၣ်သန့မ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်က့ၢ်န့ၢ်
တၢ်ကဖျိသးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤလၢအဖိးသဲးလၢကီၢ်အိးစံၣ်တြၢလယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနကစၢ်မ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢနသ့ၣ်ညါအိၣ်အံၤအိၣ်လၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျိအလီၤလံန့ၣ်ကိးဘၣ်၁၈န့ၣ်လီၤ. **၀၀၀**န့ၣ်တက့ၢ်.
၁၈န့ၣ်လီၤအိးစံၣ်တြၢလယါအပူၤတဖၣ်န့ၣ်ပူၤဖျိဒီးတၢ်န့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကမၤန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်သ့သ့ဒီးတလိၣ်ဟ့ၣ်အပူၤန့ၣ်ကိးဘၣ် **1800 RESPECT** လၢ **1800 737 732**န့ၣ်တက့ၢ်.

ဖဲနမ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်လၢတလိၣ်ဟ့ၣ်အပူၤဘၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ်၁၃၁၄၅၀တက့ၢ်.

တၢ်ဟဲကိးမ့ၢ်တမ့ၢ်ဆူၣ်ပုၤတဂၤလၢဆူၣ်ထံကီၢ်အဂၤတဘျီဘၣ်လၢတၢ်မၤဆူၣ်ဖျိသးအဂီၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်မၤပုၤတဂၤလၢအကကျဲၤဖဲ တၢ်မၤအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအတဖိးသဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤဆူၣ်ဒီးတၢ်ဖျိဆိသးဖဲအသးန့ၣ်တပျဲန့ၣ်တဘျီတခါဘျိလိာ်အသးဒီးတၢ်သ့ပုၤကညိဆူၣ်ထံကီၢ်အဂၤတဘျီမ့ၢ်တမ့ၢ်လၢထံဆၢကီၢ်ဆၢအဂၤတကပၤလၢအတမ့ၢ်အဲဒဲသ့ၣ်အတၢ်ဘၣ်သးဒီးတၢ်
အံၤမ့ၢ်တၢ်တဖိးသဲးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်န့ၣ်,မ့ၢ်တမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢနသ့ၣ်ညါအိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အပူၤဒါ.

ကိးဘၣ်ကီၢ်အိးစံၣ်တြၢလယါကီၢ်စၢ်ဖျိအဖၢၢ်ကီၢ်(AFP)လၢလိာ်စီနီၢ်ဂံၢ်၁၃၁၂၃၇တက့ၢ်.AFP ဟ့ၣ်ဖဲဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢအခိၣ်ထံးဒီးဆူၣ်ယိၣ်ပုၤလၢအတၢ်ဘၣ်တၢ်မၤဆူၣ်ဒီး
ဘၣ်ဖျိဆိသးဖဲအသးန့ၣ်တပျဲမ့ၢ်တမ့ၢ်စိာ်ဆူၣ်ပုၤကညိတဖၣ်လၢတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအဂီၢ်လၢအဟံၤယုာ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၤ,က့ၣ်စ့တၢ်မၤစၢၤ,တၢ်ကတိၤမ့ၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်
ဟ့ၣ်ဘၣ်ဒီးသဲးတၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးဆူၣ်ညါအဂီၢ်လၢပိာ်ဘၣ်လုၢ်ခံၣ်လၢကလဲၤဆူၣ်AFP အပုၤယဲးဘျးဖဲဖဲ www.afp.gov.auန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢအဂၤတဖၣ်အိၣ်ဒဲဒၣ်လၢအိးစံၣ်တြၢလယါအပူၤလၢအမၤစၢၤတၢ်သ့န့ၣ်လီၤ.

1800 RESPECTန့ၣ်မ့ၢ်အိးစံၣ်တြၢလယါထံကီၢ်တၢ်မၤတရီၤတဝါမုၢ်ခါက့ၢ်ဂီၤ,ဟံၣ်ဖိဖိဖိဒီးဟံၣ်ပုၤယိၣ်တၢ်စ့ဆူၣ်ဒိၣ်တကးအတၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်မၤစၢၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.
ကရၢအံၤဟ့ၣ်ဖဲဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢတၢ်ဟံၣ်အိၣ်တၢ်ဆူၣ်ဒိၣ်ဖျိလိာ်စီဒီးလၢလိာ်ပုၤယဲးအဖိဒိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်တဖၣ်
ကကန့ၣ်ဖဲန့ၣ်,စိးဆၢနတၢ်သံက့ၢ်တဖၣ်ဒီးဆူၣ်ယိၣ်န့ၣ်ဆူၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢအဂၤတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢနလီၤကဝီၤအပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိးဘၣ် **1800 737 732**မ့ၢ်တမ့ၢ်လဲၤဆူၣ် **1800 RESPECT** အပုၤယဲးဘျးဖဲလၢအမ့ၢ် www.1800RESPECT.org.auန့ၣ်တက့ၢ်.

မ့ၢ်န့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်ဒါ.

ဘၣ်တၢ်ကျိးထံဒီးတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤ(TIS)လၢတလိၣ်ဟ့ၣ်အပူၤဖဲ **131 450**န့ၣ်တက့ၢ်.TIS မၤစၢၤန့ၣ်လၢနကဆဲးကျိးဆဲးကျိးလိာ်နသးဒီးတၢ်မၤစၢၤ
အတၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.TIS တဟ့ၣ်ဖဲဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးတဖၣ်ဘၣ်.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးဆူၣ်ညါဘၣ်ပးတၢ်မၤဆူၣ်ဖျိသးဒီးတၢ်စိာ်ဆူၣ်ပုၤကညိလၢတဖိးသဲးအဂီၢ်-

လူပိာ်ဘၣ်လုၢ်ခံၣ်လၢကလဲၤဆူၣ်ပိာ်ရီၣ်ခိၣ်ကျိးအဲဒဲကျိးအပုၤယဲးဘျးဖဲလၢအမ့ၢ် www.ag.gov.auန့ၣ်တက့ၢ်.